



## Special Customs Alert

### Специальный Таможенный Вестник

## Verification of compliance with customs-related statutory technical regulation

**Dear friends,**

We would like to inform you that customs law allows goods to be released when documentation required for their release cannot be provided at the moment of declaration. If this is the case, the customs authorities require a commitment to provide the missing documentation within established deadlines.

The customs authorities are currently carrying out documentary reviews of specific companies whose goods were conditionally released in connection with commitments to provide certificates of compliance (declarations of compliance).

Under customs law, the customs authorities are entitled to request the documents and data they require to monitor conditionally released goods, such as commercial and accounting documents, and other information, including electronic information, related to the release of goods and their use.

We will be glad to advise you should you want to minimise your risks in relation to the above. If you have any questions on this or any other related issue, please contact the Deloitte TCF Tax & Legal Department on tel: +7 (727) 258 13 40 (Almaty). This news bulletin was prepared by Deloitte TCF LLP specialists exclusively for information purposes, and any use of the information contained in it in specific situations should be determined by the relevant circumstances.

If you wish to be removed from the mailing list, please send a response to this email address with **“remove from mailing list”** in the subject line.

# Проверка соблюдения требований законодательства по техническому регулированию в рамках компетенции таможенных органов

Уважаемые друзья,

Хотим проинформировать Вас о том, что таможенное законодательство содержит нормы, позволяющие производить выпуск товаров в случае, когда отдельные документы, необходимые для выпуска товаров не могут предъявляться в момент таможенного декларирования товаров. При этом в таможенные органы предоставляется обязательство о предоставлении документов в установленные сроки.

В настоящее время таможенными органами проводится документальная проверка отдельных компаний, товары которых были выпущены условно в связи с обязательствами о представлении сертификатов соответствия (деклараций о соответствии).

В соответствии с таможенным законодательством, таможенные органы вправе запрашивать документы и сведения, необходимые для проведения таможенного контроля в отношении условно выпущенных товаров. К таким документам относятся коммерческие и бухгалтерские документы, иная информация, в том числе в электронной форме, относящаяся к выпуску товаров и использованию их на таможенной территории.

Если Вы хотите минимизировать свои риски по указанному вопросу, мы будем рады проконсультировать Вас. По данному и другим вопросам пожалуйста, обращайтесь в Департамент налогообложения и права компании «Делойт ТСФ», по тел.: +7 (727) 258 13 40 (Алматы). Данный выпуск новостей был подготовлен специалистами компании «Делойт ТСФ» исключительно в целях информирования читателей, и использование содержащихся в ней сведений применительно к конкретным ситуациям должно определяться соответствующими обстоятельствами.

Если Вы не хотите в дальнейшем быть включены в рассылку, просим, ответить на этот электронный адрес с пометкой **«не включать в рассылку»**.

Best regards, / С уважением,  
**Tax and Legal Department**

[Home](#) | [Deloitte in Kazakhstan](#) | [Legal](#) | [Privacy](#)



Almaty Financial District  
36 Al Farabi Ave.  
Almaty, 050059, Republic of Kazakhstan

© 2015 by Deloitte LLP & Deloitte TCF, LLP. All rights reserved.

Deloitte refers to one or more of Deloitte Touche Tohmatsu Limited, a UK private company limited by guarantee (“DTTL”), its network of member firms, and their related entities. DTTL and each of its member firms are legally separate and independent entities. DTTL (also referred to as “Deloitte Global”) does not provide services to clients. Please see [www.deloitte.com/about](http://www.deloitte.com/about) for a more detailed description of DTTL and its member firms. Please see [www.deloitte.com/ru/about](http://www.deloitte.com/ru/about) for a detailed description of the legal structure of Deloitte & Touche CIS.

This communication is for internal distribution and use only among personnel of Deloitte Touche Tohmatsu Limited, its member firms, and their related entities (collectively, the “Deloitte Network”). None of the Deloitte Network shall be responsible for any loss whatsoever sustained by any person who relies on this communication.